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Lakásépítés, lakásigények, 
lakáselosztás Szegeden 

A nők és az 1 Tudósítóink 
alkohol I jelentik 

Készülődés alkotmányunk ünnepére 

A textilművek bővítésénél: 

Újítással, munkafelajánlással 
gyorsabban építenek 

— több millió forintot takarítanak meg 
Az idén is nagy összege- intésével foglalkozó dolgozói, 

ket, a nemzeti jövedelem je- A beruházás gazdaságosságát 
lentŐ6 részét fordítjuk bem- vizsgálva megállapították, 
házasokra — mint ismeretes, hogy 
Igen fegyelmezett és taka-
rékos munkára van szükség, 
hogy Szegeden is a legész-
szerűbben használjuk fel 
ezeket a milliókat. Építőipa-
ri vállalataink jelenleg több 
nagyobb építkezés kivitele-
zésén dolgoznak. A gumi-
gyárban, a textilművek bő-

az építés gyorsabb*és gaz-
daságosabb lehet, 

ha az üzem vasúti iparvá-
gányát nem 1965-ben, hanem 
már most megépítik. Ezt az 
is indokolja, hogy a szom-
szédban levő vas-műszaki 
raktár iparvágányát most 

tik az iparvágányt, ha a 
szükséges sínvasat Diós-
győrből időben szállítják. 

A textilmúvekben már úgy 
tudják, hogy rendelkezésre 
állnak a sínek, s így nem 
lesz akadálya a vállalás tel-
jesítésének. S ezzel közel két 
év alatt U millió forintot ta-
karítanak meg az építési 
költségből. 

Az iparvágányt természe-
tesen használják majd az ér-

II magyar nép köszönti 
az atomcsendegyezményt 

Az elmúlt napokban számos távirat, levél, üdvözlés ér- Kennedy üzenetének íelol-
kezett az Országos Béketanácshoz az ország minden részé- vasasa után Dirksen széná-
ból. Munkások, dolgozó parasztok, értelmiségiek, háziasz- tor, a köztársasági parti ki-
szonyok, fiatalok és idősebbek, a városokban és falvakban sebbség vezére szólalt fel. 
tartott békegyülések résztvevői, a maguk, vagy a közösség Felkérte a szenátust, hogy a 
nevében köszöntötték a három nagyhatalom megállapodását pártja szenátorai és kong-
a részleges atomcsendről, s kormányunk elhatározását, hogy resszusi kepviseloi altal a 
csatlakozik az egyezményhez. közelmúltban tett nyilatko-

Az Országos Béketanács tudományos bizottsága nyilat- zatokat h ivatalosdokumen-
kozatban fejtette ki álláspontját a tárgyalások politikájának tumok minosegeben fogadja 
erről a jelentős mérföldkövéről. — Mi, magyar tudósok —  e b  

a világ velünk együtt küzdő oly sok tudósával együtt - , " u l on f e , b i v t a * 
érezzük hogy felelősek vagyunk az emberiség sorsáért, jö- ™ augusztus Z-i nyilatko-
vendőjéért. E felelősségérzettől vezéreltetve köszöntjük az 
egyezményt és várjuk, hogy az atomnagyhatalmak e kezdeti 

Vitésénél a vas-műszaki rak ' * * " K HKJBL tesen használjak majd az er-
vitesenei a vas-muszaKi rak- építik. S ba két év múlva k e z ő beszállítására il-
tarnal. tobb mas epnmeny- ^ ^ textdmúvek ^ S L I nyüatkozata. 
nel arra toretednek, hogy az í p a r v á g á n v á n a k é p í t é s é r e , I e t V e ^rakodasara. Tehát az | 
u j beruha^sokat gyarepule- a k k o r e n n e k ^ ^ 

tekét rövidebb láo aiatt, ^ ^ ^ l g y k á r b a v e S K 

jó minőségben és olcsób- anyag, idő Pénz. ( 

ban adják át rendeltetésé- H a e l d b b f azipar-
vágány, meggyousrtnatják es 
olcsóbbá tehetik az epítke-

Ez a törekvés csak kevés aést, mert a szükséges anya-
sikert hozott eddig, de a kö- gok egy része vasúti tenge-

lyen érkezik Szegedre. A 
vasúti kocsik gyors fordulója 
a 31-es Építőipari Vállalattól 
is azt követeli, hogy azonnal 
rakják ki a vagonokat a Ti-

lépését újabbak kövessék a tartós bekéhez vezető úton n u k i e á r i s kísérlet tilalmi 
hangzik az Országos Béketanács tudományos bizottsaganak a nukleáris Kísértét tuaimi 

zeimúit naplókban remény-
teljes hírek kaptak szárnyra 
a 31-es Építőipari Vállalat 
szegedi munkahelyén, a tex-
tilművekben. Már közismert, 
hogy az üzem rekonstrukció-
jának, bővítésének kivitele-
zője ez a nagy tapasztala-
tokkal rendelkező, jól gépe-
sített budapesti vállalat. 

A beruházási program sze- vontassák be a vagonokat, 
rinti 462 mill ió forintból az gépkocsival keil fuvarozni a 

építési költségen túl, két esz-
tendő alatt 

aa üzem szállítási költsé-
geit is csökkenteni tudják 
majd. 

Nemcsak az építési költsé-
gek jelentős csökkenésére 
számítanak, hanem az építés 
gyorsítására is. Ebben segít-
ségükre van a honvédség, 
hiszen néhány napja már 
100 katona is dolgozik a tex-

sza pályaudvaron. De mivel tilművek építkezésén. Ezzel 
a Szegedi Közlekedési Válla- megoldódott a munkaerő-
lat nem járult hozzá, hogy probléma. Az újítási javas-

a Tofbuhán sugárúton a 
gyenge villamosvágányon 

idén M maUk> forintot kell 
felhasználni. Az év elején 
azonban csak 32 millió fo-
rintra jelölték ki a kivitele-
zőket, a 31-es Építőipari Vál-
lalatot és a Könnyűipari 
Épületszerelő Vállalatot. Az 
utóbbi a klímaberendezést 
szerelj majd. Ebből az ösz-
szegből valósítják meg 

a dorozsmai telepen a 120 
automata-szövőgépes tan-
termet is. 

Az évekkel ezelőtt megje-
lent takarékossági rendelet, 
amely ma is érvényes, ki-
mondja: gazdálkodjunk ta-
karékosan az élet minden te-
rületén; jó gazda módjára 
védjük és hasznosítsuk a 
rendelkezésre álló anyagi 
eszközöket. Ennek megfele-
lően cselekedtek a Beruhá-
zási Bank Csongrád megyei 
fiókjának a textilművek bő-

sokféte 

közölnek 

téglát, kavicsot, 
anyagot. 

Érdekes adatot 
az újítók, 

minden beépített ezer fo-
rint értékű anyagból 200 
forint a szállítási költség. 
Ezt jórészt megtakarithat-

lat megvalósításával, a mun-
kaerőhiány megoldásával 
most 

ú j célokat tűznek maguk 
elé az építők és a beruhá-
zók. Az év végéig töb-
bet akarnak beépíteni, 
mint a 32 millió forint. 

Előrelátható, ha nem is érik 
el, de megközelítik a beru-
házási programban ez évre 

jak, ha előbb épül meg az megjelölt 51 mil l ió forintos 
iparvágány 

és nem a Tisza pályaudva-
ron, hanem bent az üzem 
területén rakhatják be és ki 
az árut, anyagot a vasüti 
szerelvényekből. 

Az újítási javaslatot elfo-

gadták, s a Csongrád megyei 

Építőipari Vállalat mélyépí-

tő részlegének dolgozói pe-

dig mtmkafelarjénlást tettek, 

hogy 

összeget. Ez elismerésre, di-

cséretre méltó dolog, mert 

második ötéves tervünk fon-

tos szegedi beruházásának 

időbeni és gazdaságos meg-

valósítását segíti elő. 

szerződés értékét az Egyesült 
Államok biztonságára nézve. 

Az amerikai „veszettek" a megállapodás ellen * 
Legutóbb három ország 

Az amerikai szenátus re- jósolni az egyezmény sorsát, kormánya közölte, hogy csat-
akciós vezérei, minthogy mert -ha a szenátus valóban lakozni kíván a Moszkvában 
nincs lehetőségük nyíltan tüzetesen megvizsgálja a aláírt részleges atomtilalmi-
szembeszállni a moszkvai szerződés szövegét, akkor megállapodáshoz, ezek: Bo-
egyezménnyel, véget nem esetleg nem kerül sor annak lívia, Costa Rica és Spanyoi-

" " " ratifikálására*. ország. 
érö felszólalások áradatával 
próbálják megakadályozni a 
szerződés ratifikálását. 

Goldwater szenátor, aki 
1964-ben valószínűleg a Köz-
tánsasági Párt elnökjelöltje . , 

lesz, kijelentette, hogy mivel b n n m államtitkár 
nJiTQn v. c anron ncoc 

Bonn is csatlakozik a moszkvai szerződéshez 
Szombaton este Von Hase dás* nyilvánosságra hozásá-

közölte: ra. Az államtitkár bejelen-
.. y. olyan -szerencsés megoldást* tette még. hogy a kormány 

aa. egyezmeny az Egyesült t a l á l t a k > a m i lehetővé teszi, hétfőn délelőtt rendkívüli 
Államok biztonsági érdekeit hogy Nyugat-Németország ülést tart, s ezen döntenek 
érinti, azt tüzetesen tanul- csatlakozzék a moszkvai majd a csatlakozás körülmé-

mányozni kell és a 100 sze- atomcsend-egyezményhez. nyeiről és időpontjáról. 
., , . Részleteket az államtitkár Von Hase kitért azoknak 

nator mindegyikének ismer- n e m v o l t h a j i a n d ó közölni, s a kérdéseknek megválaszol-
ni kell a választ a szerződés- a r r a hivatkozott, hogy előbb sa elől, amelyek arra irá-
sel kapcsolatos valamennyi Rusk külügyminiszternek je- nyúltak, hogy milyen állás-
kérdésre. Goldwater ezzel lentest kell tennie az emeri- Pontot foglal el a kormány a 
, , „ _ kelet es nyugat közötti to-
lenyegeben a szerzodes veg- kai szenatusnak, és csak ez- vábbi tárgyalások kérdésé-
telenbe nyúló vitatására szó-

lította fél a szenátust. 

-Mindaddig nem fogunk 
szavazni, amíg nem kapunk 
választ minden kérdésre* 

— mondotta. 

Hasonló szellemben szó-

lalt fel Miller szenátor is, 

aki kijelentette: nehéz meg-

utan kerülhet sor a -megöl- ben. 

Tanácskozik a kurd diákok 
európai kongresszusa 

Münchenben tanácskozik 
az európai főiskolákon tanu-
ló kurd diákok kongresszusa. 

augusztus 39-ra. 

nyunk ünnepére 

alkotmá-

megépí-

Gazdag búzatermést 
csépelnek 

Aratás előtt sürü jégve rés pásztázta végig a tápéi 
Tiszatáj Tsz nagy kiterjedésű búzatábláit, s a 25—30 
százalékos kár ellenére is most mégis kifogástalan ter-
mést csépelnek a gazdák. Az egyik 33 holdas Bezosz-
tája-fajtáju szovjet búza 22,4 mázsa átlagtermést adott. 
A többi táblák átlaga is 13 mázsa 74 kilótól 1» mázsáig 
váltakozik, összesen 1119 kataszteri holdon termesztettek 
idén kenyérgabonát ebben a közös gazdaságban, s most 
c terület után is, és a jó termés után is a Tiszatáj Tsz 
adja a szegedi járásból a legtöbb búzát az országnak. 

A szövetkezés hasznos 
a parasztságnak és az országnak 

Pekka Silvola, a Finn Agrárpárt országos titkára 

magyarországi tapasztalatairól 

A Szövetkezetek Országos 
Szövetsége vendégeként 10 
nap óta hazánkban tartózko-
dik Finnország legnagyobb 
pártjának, a Finn Agrárpárt-
nak hattagú küldöttsége. A 
finn vendégek tanulmányoz-
ták a földművesszövetkeze-
tek tevékenységét, megismer-
kedtek mezőgazdaságunk 
helyzetével. Vidéki útjaik 
során ellátogattak többek kö-
zött, Szatymazra, ahol részt 

vettek a helyi művelődési Silvola. a Finn Agrárpart 
ház. avató ünnepségén. A országos titkára, a delegáció 
művelődési ház a -Magyar— vezetője és a küldöttség tag-
Finn Barátság* nevet vette jai. Jelen volt Reino Spalas, 

Finnország budapesti nagy-fel. 
A finn delegáció tagjai 

szombaton a SZÖVOSZ szék-
házában találkoztak a ma-
gyar szövetkezeti élet veze-
tőivel. s baráti eszmecserét 
folytattak velük magyaror-
szági tapasztalataikról. Részt 
vett a megbeszélésen Pekka 

követe. Szirmai Jenő, a Szö-
vetkezetek Országos Szövet-
sége elnöke bejelentette, hogy 
Kádár János, az MSZMP 
Központi Bizottságának első 
titkára, a forradalmi mun-
kás-paraszt kormány elnöke 
meleghangú üdvözletét küld-
te a finn delegációnak. 

Pekka Silvola, a Finn Ag-
rárpárt országos titkára, a 
delegáció vezetője kiemelte 
azt a kellemes, meleg baráti 
légkört, amely a delegációt 
egész magyarországi tartóz-
kodása idején körülvette. 

— Minden objektív megfi-
gyelőnek, még akkor is, ha 
életében először jár Magyar-
országon, észre kell vennie, 
hogy a magyar mezőgazda-
ság kollektivizálása, bár sok 
nehézség közepette,' de ter-
mészetes folyamatban történt 
meg, s ez a látottakból ítélve 
mind a parasztságnak, mind 
az országnak hasznos. Tet-
szett a demokratikus légkör, 
amely a szövetkezeti veze-
tők, a szövetkezeti tagság és 
a szövetkezeti alkalmazottak 
Viszonyában kialakult. 

A felszólalók harcra hív-

tak az iraki reakcióö rend-

szer ellen. Minden bajunk és 

szerencsétlenségünk okozója 

az imperializmus, amely tá-

mogatja a bagdadi rendszert 

— hangsúlyozta felszólalásá-

ban Talabani ezredes, a 

Kurd Demokrata Párt Poli-

tikai Bizottságának tagja, a 

felkelő mozgalom egyik ve-

zetője. 

Talabani a TASZSZ tudó-

sítójával folytatott beszélge-

tése során rámutatott arra a 

bűnös szerepre, amelyet a 

CENTO tölt be a kurdok el-

len folytatott véres leszámo-

lásban. 

A kurd nép — mondta Ta-

labani — köszönettel üdvözli 

a Szovjetuniónak a kurd 

kérdésben elfoglalt magatar-

tását. Az iraki kormányhoz 

intézett július 9-i szovjet 

szóbeli jegyzék komoly fi-

gyelmeztetés a reakciósok-

hoz. Nagy erkölcsi támoga-

tást nyújt ez a kurdoknak 

és az irakiaknak a demokrá-

ciáért vívott harcukban 

Dobi István 
üdvözlő távirata 

a Csád Köztársaság 
nemzeti ünnepére 

Dobi István, az Elnöki Ta-
nács elnöke a Csád Köztár-
saság nemzeti ünnepe alkal-
mából táviratban üdvözölte 
Francois Tombalbaye köz-
társasági elnököt (MTI) 


